

[Texte]

**Mr. Anguish:** Specifically, Centennial Towers?

**Mr. Mackay:** No. The whole accommodation plan for Ottawa.

**Mr. Anguish:** My question was—if you can answer it without going through the process of reviewing your overall accommodation needs in Ottawa-Hull area . . . in regard to Centennial Towers, when did your Minister first become aware of your intention to go into a lease with Campeau for the Centennial Towers property?

**Mr. Mackay:** I think it was probably around April of last year, about the time that we decided to renegotiate the rent with that particular landlord.

**The Chairman:** I would draw your attention, Mr. Mackay, to a question in the House, November 1981, from Elmer MacKay to Paul Cosgrove, the Minister of Public Works at that time, dated November 23, 1981.

I can confirm that the Department of Public Works is negotiating with the Campeau corporation on the continued use of the building.

**An hon. Member:** What is the date of that, Mr. Chairman?

**The Chairman:** November 23, 1981, Hansard, page 13078.

**Mr. Anguish:** That is the Minister's response?

**The Chairman:** That is the Minister's response on that date.

• 1055

**Mr. Mackay:** Back in those days there had been a proposal from that corporation that perhaps we might like to lease-purchase the building, and I think he is referring to that, but the negotiations were never finalized or concluded.

**The Chairman:** Okay. May I ask the members of the committee whether they have much more in the way of line of questioning on the use of space as opposed to Harbourfront which we will deal with this afternoon. If there are several more questions, I would suggest we adjourn for five minutes. If there are not, I suggest we push on, finish it and be done until 3.30 p.m.. I am in your hands.

**Mr. Dupras:** I have no further questions.

**The Chairman:** Harbourfront is this afternoon, but if we can finish Centennial Towers and any related questions quickly, let us do it; otherwise, I suggest we adjourn.

Mr. Clarke.

**Mr. Clarke:** I think I could be finished in five minutes on this subject.

**Mr. Anguish:** I would like about another five minutes on this as well.

**Mr. Neil:** Let us carry on and finish.

**The Chairman:** Carry on and then adjourn; thank you. Let us go. Mr. Anguish.

[Traduction]

**M. Anguish:** Et plus précisément, de celui de l'édifice *Centennial Towers*?

**M. Mackay:** Non. Dans le cadre du plan global de logement d'Ottawa.

**M. Anguish:** J'aimerais que vous me répondiez maintenant sans revoir l'ensemble de vos besoins de logements pour toute la région d'Ottawa-Hull: en ce qui concerne l'édifice *Centennial Towers*, quand votre ministre a-t-il été mis au courant de votre intention de conclure un bail avec Campeau pour occuper l'édifice *Centennial Towers*?

**M. Mackay:** C'était sans doute en avril de l'an dernier, à l'époque où nous avons décidé de renégocier le loyer avec ce propriétaire-là.

**Le président:** Monsieur Mackay, j'aimerais attirer votre attention sur une question qu'a posée le 23 novembre 1981 à la Chambre M. Elmer Mackay à Paul Cosgrove, ministre des Travaux publics de l'époque:

Je peux confirmer que le ministère des Travaux publics est en négociation à l'heure actuelle avec la société Campeau au sujet de l'utilisation future de l'immeuble.

**Une voix:** Quelle était la date de la citation, monsieur le président?

**Le président:** Le 23 novembre 1981, page 13078 du Hansard.

**M. Anguish:** C'est la réponse du ministre?

**Le président:** C'est la réponse du ministre, cette date-là.

**M. Mackay:** À cette époque-là, la société nous avait soumis une proposition d'achat-bail de l'édifice, et c'est ce dont on parle ici, je le pense. Mais les négociations n'ont jamais été conclues.

**Le président:** Très bien. Les membres du Comité ont-ils plusieurs autres questions au sujet de l'utilisation générale des locaux, par rapport à la question de *Harbourfront* que nous traiterons cet après-midi? Si l'on a plusieurs autres questions, je proposerais de lever la séance pour cinq minutes. Sinon, je suggère de poursuivre, et d'en terminer au plus vite, avant de reprendre à 15h30. Je m'en remets à vous.

**M. Dupras:** Je n'ai plus de questions.

**Le président:** Nous devons discuter cet après-midi de *Harbourfront*, mais si nous pouvons en terminer avec l'édifice *Centennial Towers* assez rapidement, je suggère que nous poursuivions; sinon, levons la séance.

Monsieur Clarke.

**M. Clarke:** Je pense que nous pourrions clore la question en cinq minutes.

**M. Anguish:** Moi aussi, j'aimerais qu'on poursuive pendant encore cinq minutes.

**M. Neil:** Poursuivons et finissons-en.

**Le président:** Poursuivons, dans ce cas-là, avant de lever la séance. Monsieur Anguish.